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Verslag van de bijeenkomst met de Adviesraad Sociaal Domein, gehouden op 21 november 

2024 in Bestuurskamer Grebbelinie. 

 

Aanwezig: mevrouw H. Verheijen - Leusink, voorzitter  

de heer T. Hommersom 

de heer G.J. de Kruiff 

de heer H. Grüschke  

de heer G. van den Brink 

mevrouw D. de Bruin-Palland  

mevrouw M. Geurts 

mevrouw E. Wagensveld  

mevrouw W. Olthuis -beleidsmedewerker Sociaal Domein 

mevrouw I. Kreulen – senior beleidsmedewerker Sociaal Domein 

mevrouw M. Reinders - beleidsmedewerker Sociaal Domein 

mevrouw J. Timmerman - ambtelijk secretaris 

 

Afwezig:  de heer R. Zwanink  

mevrouw D. Vernig  

 

 

 

1. Opening en welkom  

De voorzitter opent de vergadering en heet iedereen van harte welkom.  

 

2. Mededelingen / ingekomen post 

Een lid van de Adviesraad heeft met een ambtenaar van de gemeente een rondje gemaakt 

door het dorp om te laten ervaren waar een visueel beperkte tegenaan loopt in de open-

bare ruimte. Dit was een verhelderende ervaring. Wanneer er behoefte is aan hulp of 

ideeën zal om advies worden gevraagd.  

 

Voetvalvereniging Valleivogels organiseert op woensdag 11 december een ouderbijeen-

komst. Het thema van deze bijeenkomst is ‘Sportouders’. Tijdens deze avond wordt met 

ouders in gesprek gegaan over de rol van sportouders. Hoe kan men gezamenlijk een bij-

drage leveren aan de positieve ontwikkeling en ondersteuning van kinderen. Een lid van de 

Adviesraad zal deze bijeenkomst bijwonen. 

 

Ingekomen post: er is een mail ontvangen met een artikel van de NOS waarin wordt aan-

gegeven dat een bepaald aantal inwoners in Scherpenzeel onder de armoedegrens leeft. 

De mail wordt doorgestuurd naar de leden en de ambtenaar die dit onderwerp in haar por-

tefeuille heeft. 

 

Met betrekking tot de plannen voor het opzetten van een AZC in Scherpenzeel wordt opge-

merkt dat de Adviesraad en de inwoners niet over de plannen zijn geïnformeerd. Geadvi-

seerd wordt om in de toekomst inwoners eerder te informeren om zo meer commitment te 

creëren. Ook de Adviesraad zou graag eerder bij dit soort plannen worden betrokken. 28 

november zal een informatiebijeenkomst hierover plaatsvinden.  
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3. Verslag Adviesraad van 17 oktober 2024 

Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 

4. Actiepuntenlijst van 17 oktober 2024 

De actiepuntenlijst wordt doorgenomen en vastgesteld.  

 

5.  Termijnkalender  

De termijnkalender wordt ongewijzigd vastgesteld. Opgemerkt wordt dat de evaluatie van 

het minimabeleid niet op de termijnkalender staat vermeld. Vraag is of dit kan worden toe-

gevoegd.  

 

6.  Onafhankelijke cliëntondersteuning 

De vorige vergadering is gesproken over het cliënttevredenheidsonderzoek. Hieruit kwam 

naar voren dat er meer bekendheid mag zijn voor de cliëntondersteuning. Naar aanleiding 

hiervan zijn drie welzijnsorganisaties te weten MeeSamen, SWO en Welzijn Scherpenzeel 

aanwezig om iets over hun werkzaamheden met betrekking tot cliëntondersteuning te ver-

tellen.  

 

Een medewerker van MeeSamen geeft aan voor 6 tot 8 uur per week beschikbaar te zijn 

voor cliëntondersteuning in Scherpenzeel. Cliëntondersteuning is bedoeld voor inwoners van 

Scherpenzeel met vragen die op alle levensgebieden kunnen voorkomen. In deze gevallen 

moet iets in gang worden gezet om de situatie van diegene te verbeteren. De vraag is 

afgerond wanneer deze is beantwoord, dan wel door de inzet van het netwerk, een verwij-

zing of de inzet van zorg of een combinatie hiervan. De vragen die binnenkomen zijn heel 

divers. Het gaat vaak om complexe vragen. Wanneer het om eenvoudige vragen gaat, wordt 

gekeken of er wellicht mensen in het netwerk zijn die kunnen ondersteunen.  

 

Te weinig mensen kunnen de cliëntondersteuner vinden. Cliëntondersteuning is vindbaar via 

de website van de gemeente. Het zou goed zijn als men zich meer proactief opstelt om zich 

aan de inwoners te presenteren. Daarnaast is synergie tussen de drie organisaties erg be-

langrijk. De lijnen tussen de organisaties zijn erg kort. Ze weten elkaar goed te vinden. Er 

zijn slechts een beperkt aantal uren beschikbaar voor cliëntondersteuning. Hierdoor is het 

moeilijk om proactief hiermee om te gaan. Ook via mond op mond reclame en de kerken 

worden mensen doorgestuurd naar de cliëntondersteuning.  

 

De betekenis van het woord cliëntondersteuner is vaak niet duidelijk. Mensen weten niet 

waar het voor staat. Hier zal meer aandacht aan moeten worden besteed.  

 

Het Steunpunt Mantelzorg zit meestal in De Breehoek, maar komt meestal bij de mensen 

thuis. Als eerste wordt de vraag aangehoord. Deze vragen zijn heel divers. Vervolgens wordt 

gekeken wat nodig is. Ook ondersteunt Steunpunt Mantelzorg mensen met het nemen van 

beslissingen.  
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De welzijnsorganisaties hebben regelmatig onderling afstemming en er wordt regelmatig 

naar elkaar doorverwezen. Vaak wordt gekeken waar de vraag vandaan komt en de organi-

saties zijn een soort driehoek die elkaar goed weten te vinden. Wel hebben de diverse or-

ganisaties hun eigen doelgroep.  

 

Mensen komen vaak bij Stichting Welzijn en Ondersteuning terecht via huisarts, thuiszorg, 

kerken of het netwerk. Ook zijn er diverse ontmoetingsgroepen en activiteiten waarvandaan 

mensen worden doorverwezen. Mensen krijgen informatie, advies en algemene ondersteu-

ning. Ook wordt bijgedragen aan de zelfredzaamheid en de participatie van henzelf. Hiervoor 

zijn al veel activiteiten opgericht zoals de formulierenbrigade. Er komen ook veel vragen 

over hoe men zich kan inschrijven in bijv. een verzorgingshuis. Ook zijn er veel vragen met 

betrekking tot de persoonsalarmering. Vaak zijn het kortdurende vragen waarmee mensen 

worden geholpen.  

 

Gevraagd wordt of de Adviesraad iets kan betekenen voor deze organisaties. Het punt is dat 

mensen vaak nog niet nadenken over de voorzieningen voor later. Het is daarom goed om 

mensen tijdig te informeren. Het aanbod is er wel, maar wordt niet door iedereen omarmd. 

Landelijk wordt gezien dat er steeds meer voorzorgcirkels ontstaan. Dit houdt in dat je sa-

men met de buurt waar je woonachtig bent, gaat kijken of er een netwerk kan worden 

gevormd. Men gaat dan samen kijken waarmee men elkaar kan helpen. Ingeval van een 

hulpvraag is dan bekend bij wie men terecht kan voor hulp. Het doel is om te leren om 

elkaar om hulp te vragen en om hulp aan elkaar te bieden.  

 

Mensen vinden het moeilijk om hulp te vragen. Het idee is om een column hierover op te 

nemen in de Scherpenzeelse Krant om meer naamsbekendheid richting de inwoner te cre-

eren. Het is wellicht ook een goed idee om een ervaringsverhaal te publiceren in de Scher-

penzeelse Krant. Ook meer bekendheid van de Sociale Wegwijzer is van belang. 

 

Er wordt steeds meer gewerkt met het model ‘Positieve Gezondheid’. Dit model bestaat uit 

6 domeinen en vanuit dit model wordt gekeken naar wat de inwoner nodig heeft. Hierbij 

staat de vraag centraal wat een cliënt nodig heeft om een gelukkiger en beter leven te 

kunnen leiden.  

 

Naar aanleiding van een voorbeeld dat wordt gegeven, wordt opgemerkt dat het goed is dat 

de gemeente zich ook gaat bezighouden met werkgevers van mensen die vastlopen met 

mantelzorg.  

 

7.  Subsidieregeling Sociaal Domein   

Er vindt een korte presentatie plaats over de subsidieregeling. In 2023 is er een nieuw be-

leidskader Sociaal Domein vastgesteld. Met de CHE heeft een onderzoek plaatsgevonden 

om het proces van het subsidietraject te stroomlijnen, zodat meer kan worden gestuurd op 

de inhoud. In de subsidieregeling is o.a. opgenomen wat het bereik is van de regeling, 

welke activiteiten komen voor subsidie in aanmerking, welke kosten komen in aanmerking 

voor subsidie etc. Een aantal punten in de subsidieregeling zijn vernieuwd. Het beleidska-

der Sociaal Domein is opgedeeld in 3 programma’s: Waardevol meedoen,  
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Kansrijk Jong en Veerkrachtig ouder worden. Dit is de basis waarop de subsidies moeten 

worden aangevraagd. Bij het aanvragen van subsidie moet worden aangegeven op welke 

manier wordt bijgedragen aan deze doelen.  

 

Op dit moment is er één aanvraagformulier voor alle organisaties. De wens is dat er bin-

nen het Sociaal Domein één aanvraagformulier komt, zodat inhoudelijke eisen kunnen 

worden gesteld, zoals bijv. een toelichting hoe het bijdraagt aan de beleidsdoelen. Hier-

door wordt het aan de voorkant inzichtelijker wat men wil bereiken met de gevraagde sub-

sidie.  

 

Er zal een artikel worden opgenomen voor een halfjaarlijkse evaluatie voor organisaties 

die een subsidie ontvangen van € 50.000,00 of meer. Dit om tussentijds beter te kunnen 

monitoren of het de goede kant opgaat of dat moet worden bijgestuurd. 

 

Nu is er geen ruimte om in te spelen op actuele onderwerpen. Door een stelpost op te ne-

men in het subsidieprogramma, wordt ruimte gecreëerd om in te spelen op de actualitei-

ten.  

 

Er zal een basis worden gemaakt voor het activiteitenverslag. Voor elke subsidie vanaf € 

5.000,00 zullen een aantal indicatoren worden uitgevraagd, zodat hier meer zicht op komt. 

Opgemerkt wordt dat het niet zijn doel voorbij moet schieten doordat men veel informatie 

moet geven. Om deze reden is voor subsidies vanaf € 5.000,00 een activiteitenverslag ge-

maakt met veel minder indicatoren dan voor subsidies vanaf € 50.000,00. 

 

De subsidieverordening is voor alle afdelingen binnen de gemeente. De subsidieregeling is 

voor het Sociaal Domein, maar ook voor sport, toerisme, cultuur en recreatie.  

 

Gevraagd wordt of er achteraf ook een controle plaatsvindt. Dit is inderdaad het geval. 

Naast het financiële verslag dat moet worden aangeleverd, is er een activiteitenverslag op 

inhoud. Voorheen was met name de financiële verantwoording gedekt. Vanaf nu zal er 

meer een inhoudelijke sturing zijn door hier meer eisen aan te stellen. 

 

8.  Jaarplannen Sociaal Domein 2025 en 2026 

In maart 2023 is het Beleidsplan Sociaal Domein vastgesteld. De jaarplannen Sociaal Do-

mein 2024 zijn in oktober 2023 vastgesteld. De uitgangspunten zijn uiteengezet. De inwo-

ner staat centraal, preventie wordt gestimuleerd, veerkracht en zelfredzaamheid worden 

versterkt, de kansengelijkheid wordt vergroot, er wordt gewerkt aan sterke sociale net-

werken en er wordt gestuurd op efficiëntie en effectiviteit. De vraag is hoe dit nu concreet 

aan te pakken.  

 

In de bijeenkomst in juni 2024 zijn alle activiteiten uitgewerkt. Hierop is veel input geko-

men. De vraag is hoe er meer grip moet komen op de acties. Daarbij werd opgemerkt dat 

er meer regie moet komen vanuit de gemeente. Het uitvoeringsplan wordt opgesteld voor 

de duur van 2 jaar. Dit omdat er nog hard moet worden gewerkt om de regierol op te pak-

ken. Om deze reden is besloten om 4 of 5 concrete speerpunten uit de programma’s te  
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benoemen. Per speerpunt is een beleidsmedewerker de regievoerder. De activiteiten en 

partners worden gekoppeld aan de speerpunten, waaraan ook de subsidies worden gekop-

peld. Ook zal er meer sturing zijn op het verzamelen van data. 

 

De Adviesraad is erg benieuwd naar de uitvoeringsplannen. Dit is van belang om te weten 

wanneer welk onderwerp aan de orde komt. De Adviesraad geeft aan hier behoefte aan te 

hebben.  

 

De presentatie is als bijlage bij het verslag toegevoegd.  

 

9.  Inloopmoment ASD januari 2025 

Er is een tekst over het Inloopspreekuur opgesteld voor publicatie in de Scherpenzeelse 

Krant. In dit artikel wordt een emailadres genoemd waarop men zich kan aanmelden. Dit 

emailadres wordt beheerd door de voorzitter en de secretaris. De opmerking dat men 10 

minuten de tijd krijgt om een onderwerp toe te lichten, wordt verwijderd. Er zal een zin 

worden toegevoegd: Bent u niet in de gelegenheid om te komen, dan kunt u per email 

contact met ons opnemen om een afspraak te maken. Het artikel wordt doorgestuurd naar 

communicatie voor een laatste check en zal vervolgens worden doorgestuurd naar de 

Scherpenzeelse Krant.  

 

10.  Voorbereiden evaluatie gemeente – ASD 

Vraag is hoe de evaluatie moet plaatsvinden. Afgesproken wordt dat een aantal speerpun-

ten worden benoemd. Het onderwerp komt in december terug op de agenda.  

 

11.  Vergaderkalender 2025 

De vergaderkalender voor 2025 wordt vastgesteld. 

 

12. Rondvraag  

Door de Universiteit van Maastricht is een onderzoek gehouden over ouderenmishandeling. 

De vragenlijst die naar de ouderen is gestuurd was erg groot, waardoor het voor veel oude-

ren te veel was om in te vullen. Voor een volgende keer is het voor de gemeente goed om 

eerst duidelijk te krijgen wat de inhoud is. 

 

13.  Sluiting 

De voorzitter dankt iedereen hartelijk voor de aanwezigheid. De volgende vergadering van 

de Adviesraad Sociaal Domein zal zijn op donderdag 19 december 2024 van 10.00 - 

12.00 uur in Bestuurskamer Grebbelinie, Buitenplaats, Stationsweg 389a in Scherpenzeel. 


